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REVISTA PRESEI 
 

 ALERTĂ Moțiunea de cenzură va fi dezbătută și supusă votului joi 
Moțiunea de cenzură depusă de PNL și USR, intitulată "PSDragnea, în campanie mumă, la putere ciumă", va fi 
dezbătută și supusă votului joi, de la ora 11,00, după cum au decis Birourile permanente reunite ale celor două 
Camere ale Parlamentului. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 REVOLUŢIA FISCALĂ: Mecanism de monitorizare, stabilit printr-un protocol între Guvern şi CNSLR Frăţia | 
DOCUMENT 
Un mecanism ce are drept scop urmărirea implementării ordonanţei de modificare a Codului fiscal,dar şi 
schimbările din domeniul dialogului social, a fost înfiinţat printr-un protocol de colaborare semnat de 
Confederaţia Naţională a Sindicatelor Libere din România (CNSLR) Frăţia şi Guvernul României. 
Documentul poartă denimirea de „Protocol privind implementarea unitară a noilor prevederi legale în domeniul 
fiscal şi al dialogului social” şi a fost semnat, luni, atât de premierul Mihai Tudose, cât şi de preşedintele CNSLR 
Frăţia, Leonard Bărăscu. 
Conform sursei citate, obiectul protocoloului constă în „crearea unui mecanism de monitorizare a aplicării unitare 
a prevederilor Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 79/2017 pentru modificarea şi completarea Legii nr. 
227/2015 privind Codul fiscal şi a prevederilor Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 82/2017 pentru 
modificarea şi completarea unor acte normative, precum şi a Legii nr. 62/2011 a dialogului social, republicată, cu 
modificările şi completările ulterioare”. 
Astfel, se stabileşte că, la nivel central, Ministerul Muncii şi Justiţiei Sociale va înfiinţa, în condiţiile legii, un 
comitet de monitorizare format din patru persoane: o persoană desemnată de ministrul Muncii şi al Justiţiei 
Sociale, o persoană desemnată de ministrul Consultării Publice şi Dialogului Social şi două persoane desemnate de 
preşedintele CNSRL Frăţia. 
„La nivel judeţean, în cadrul fiecărei prefecturi, va fi creat un comitet de monitorizare format din patru persoane: 
două persoane deseemnate de prefectul judeţului şi două persoane desemnate de preşedintele CNSLR-Frăţia. De 
regulă, din comitetul de monitorizare face parte prefectul judeţului, care coordonează întreaga activitate, în 
exercitarea atribuţiilor prevăzute de art. 19 din Legea nr. 340/2004 privind prefectul şi instituţia prefectului, 
republicată, cu modificările şi completările ulterioare”, prevede actul semnat de Guvern şi confederaţia sindicală. 
Conform sursei menţionate, comitetul de monitorizare organizat la nivel central va transmite comitetelor de 
monitorizare organizate la nivel judeţean Regulamentul de organizare şi funcţionare a mecanismului de 
monitorizare care va cuprinde, fără a se limita la acestea, termene, direcţii de acţiune, realizarea schimbului de 
informaţii. 
„În situaţia în care prezentul Protocol nu este respectat la nivel central sau judeţean, vor fi informaţi prim-
ministrul, ministrul Muncii şi Justiţiei Sociale şi ministrul Consultării Publice şi Dialogului Social”, mai prevede 
protocolul. 
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(Sursa: Mediafax) 

 Angajații APIA din teritoriu protestează miercuri, între orele 11:00 și 14:00, în fața Ministerului Agriculturii 
Angajați ai Agenției pentru Plăți și Intervenție în Agricultură (APIA) din mai multe județe din țară vor protesta 
miercuri, între orele 11:00 și 14:00, în fața sediului Ministerului Agriculturii, pentru a atrage atenția Guvernului 
asupra faptului că Legea salarizării le diminuează salariile, începând cu 1 ianuarie 2018. 
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În opinia președintelui Federației Sindicatelor din APIA, Octavian Mateescu, salariile angajaților APIA vor scădea 
cu sume cuprinse între 700 și 2.800 lei. 
Protestul sindicaliștilor vizează și alinierea grilei de salarizare din centrele județene și locale ale APIA la cea din 
aparatul central. 
Începând de joi, 16 noiembrie, angajați ai APIA din mai multe județe din țară au întrerupt lucrul în semn de 
protest față de perspectiva scăderii salariilor de la 1 ianuarie 2018, ca efect al aplicării OUG 79/2017 (Legea 
salarizării). 
Ministrul Agriculturii, Petre Daea, le-a transmis angajaților APIA din teritoriu "să fie liniștiți și să muncească", 
pentru că sunt plătiți pentru munca lor. 
"Ei au o singură misiune: munca. O muncă cinstită, pe bani remunerați corect. Nu cred că sunt în situația să se 
plângă acum de salarii. Eu asta le-am spus angajaților Agenției de Plăți și Intervenție pentru Agricultură: 'Stați 
liniști și munciți!' Asta le transmit și acum tuturor funcționarilor din APIA, pe care îi respect: să fie liniștiți și să 
muncească, până la începutul anului mai este. Acum, trebuie să dați subvențiile, pentru că avem bani în buget și 
aceștia trebuie să plece către fermieri (...)", declara, recent, pentru AGERPRES, Petre Daea. 
Ulterior, ministrul s-a deplasat la Slatina pentru a vedea cum se desfășoară activitatea de acordare a subvențiilor, 
îndemnându-i pe angajați cu un mesaj similar:"Fiți liniștiți și munciți, pentru că astăzi sunteți plătiți pentru munca 
pe care o desfășurați!". 
Contact de AGERPRES, directorul general al APIA, Adrian Pintea, a anunțat că există un proiect de OUG care va 
reglementa problema salarizării, iar acest aspect le-a fost transmis liderilor de sindicat într-o întâlnire care a avut 
loc marți, 14 noiembrie, la minister. 
"Într-adevăr pe Legea salarizării 153/2017 este o problemă în ceea ce privește funcțiile de conducere și de 
execuție la nivel teritorial, până la nivelul de consilier superior. Este un proiect de OUG (...) care va reglementa 
anumite aspecte în ceea ce privește salarizarea în APIA(...). Eu știu ce a însemnat și ce înseamnă munca fiecăruia 
dintre ei, pentru că zile și nopți am petrecut aici", a precizat Adrian Pintea pe 15 noiembrie. 
Confederația Națională Sindicală Cartel ALFA a transmis vineri, 17 noiembrie, un comunicat în care considera 
"inacceptabile practicile de intimidare la care sunt supuși salariații APIA", în urma protestelor demarate joi la 
centrele locale și solicita conducerii să întreprindă acțiunile necesare pentru a garanta tuturor salariaților 
instituției din teritoriu păstrarea salariilor nete, începând cu 1 ianuarie 2018. 
"Ieri (joi n.r.) a avut loc în centrele județene ale Agenției de Plăți și Intervenție pentru Agricultură (APIA) o 
întrerupere spontană a lucrului în semn de protest față de perspectiva scăderii salariilor de la 1 ianuarie 2018, ca 
efect al aplicării OUG 79/2017. Ca reacție la acest semnal de nemulțumire și îngrijorare a salariaților, conducerea 
ar fi trebuit în mod normal să le asculte doleanțele și să facă demersurile necesare pentru a le rezolva. În schimb, 
prin manevre care amintesc de centralismul comunist, se încearcă o presiune asupra salariaților, pentru a-i reduce 
la tăcere, indiferent de consecințele unor politici care duc la scăderea salariilor nete, implicit a nivelului de trai", 
se menționa în comunicatul confederației sindicale. 
Protestele demarate săptămâna trecută de către angajații din teritoriu ai APIA au continuat și la începutul acestei 
săptămâni. 
"Au fost proteste și astăzi (luni, 20 noiembrie, n.r.) în majoritatea județelor din țară. A fost suspendat pentru două 
ore lucrul, dar activitatea instituției nu a fost blocată pentru că după protest a fost reluată activitatea. Miercuri 
vom organiza miting la București, să sperăm că vor fi auziți", a spus liderul sindical, Octavian Mateescu. 
APIA are în prezent 4.859 de posturi, din care în jur de 400 sunt la nivel central. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 Sindicatele, protest uriaș pe 12 decembrie 
 
Update 14.14: Președintele Blocului Național Sindical, Dumitru Costin, a declarat că vor avea loc proteste de 
amploare ale sindicatelor, pe data de 12 decembrie. 
„Nu trebuie să lăsăm acest subiect să fie tranșat în spatele ușilor închise, pentru că discuțiile sunt despre soarta 
întregii țări”, spune președintele BNS. Acesta spune că protestele sunt organizate în urma deciziilor precum 
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„mutarea contribuțiilor, modificarea de cod fical și modificarea legii 62, care înseamă eliminarea îngrădirilor 
asupra drepturilor și libertăților oricărui lucrător din România”, a mai spus Dumitru Costin. 
Întrebat care vor fi cei mai afectați angajați, Dumitru Costin a zis că „vor fi afectați și lucrător din sectorul bugetar. 
Am colegi care s-au trezit și încep să facă evaluări propriu-zise. Avem lucrători din companiile cu capital de stat și 
nu în ultimul rând avem lucrătorii din sectorul de stat. Cei mai mulți care vor avea de plătit sunt cei din firme mici 
și foarte mici”. 
Sindicaliştii de la BNS stabilesc un calendar al mitingurilor ce vor urma, nemulţumiţi de modificările fiscale operate 
de guvernul Tudose. Aceştia mai susţin că ordonanţa care obligă angajatorii privaţi să iniţieze negocieri colective 
va duce la un veritabil haos pe piaţa muncii. În plus, reprezentanţii salariaţilor susţin că demersul este inutil în 
condiţiile în care angatorii nu au nicio obligaţie să menţină valoarea netă a salariilor actuale. 
BNS a convocat Biroul Executiv pentru a stabili exact calendarul protestelor în Capitală. Sindicaliştii ne spun că nu 
renunţă sub nicio formă la proteste şi sunt în continuare nemulţumiţi de modificările fiscale. 
„Discutăm de două ordonanțe, una mai proastă ca cealaltă 79, 82. Această tumoră, ordonanța 82 suspendă niște 
drepturi și vine cu niște articole confuze, introduce niște obligații de negociere pentru niște firme mici. E o nebune 
întreagă pe care o generează. Insistă pe niște teze eronate pe modificarea legii Dialogului Social. E clar că nu au 
cunoștințele și competențele de bază și vor produce mult haos. Deja costă toată economia. În Biroul Executiv vom 
discuta asupra organizării acțiunilor de protest”, a declarat președintele Blocului Național Sindical, Dumitru 
Costin. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Sindicaliștii dau Guvernul în vileag: Ce OUG a adoptat Executivul fără să se consulte cu nimeni! 'Nu realizează 
că implicațiile reale sunt mult mai complexe' 
Guvernul a adoptat o ordonanță de urgență care obligă toți angajatorii ca, începând din 20 noiembrie, să inițieze 
negocieri colective pentru menținerea valorii nete a salariilor în plată în urma transferului contribuțiilor sociale de 
la angajator la angajat, se arată într-un comunicat al Blocului Național Sindical (BNS), remis luni, AGERPRES. 
"Prin OUG 82/2017, printr-o derogare de la prevederile Legii 62/2011, Guvernul obligă angajatorii să inițieze 
negocieri colective pentru punerea în aplicare a prevederilor OUG 79/2017. Propunerea urmărește în sine să 
oblige părțile la negocieri colective în vederea menținerii valorii nete a salariilor în plată, o dată cu intrarea în 
vigoare a prevederilor OUG 79/2017, respectiv 1 ianuarie 2018. OUG 82/2017 impune tuturor angajatorilor, 
inclusiv celor care au sub 21 de salariați (inclusiv celor cu un singur salariat), să înceapă negocierea colectivă în 
perioada 20 noiembrie — 20 decembrie 2017. Obligația vizează atât angajatorii unde în prezent nu există încheiat 
un contract colectiv de muncă, cât și angajatorii care au în vigoare un contract colectiv de muncă. În această a 
doua ipoteză urmând a se negocia un act adițional", precizează BNS. 
Mai mult, potrivit sursei citate, prevederea care obligă angajatorii să inițieze negocieri colective în perioada 20 
noiembrie — 20 decembrie, prin derogare de la Legea Dialogului Social, a fost introdusă fără niciun fel de 
consultare cu partenerii sociali. 
"Conform informațiilor existente pe site-ul Guvernului, proiectul de ordonanță ce ulterior a primit numărul 
82/2017 a intrat în ședința de Guvern într-o formă ce nu conținea prevederile actualului art VII. De altfel, aceeași 
formă a circulat pentru avize la Comisia de Dialog Social din cadrul Ministerului Muncii și Justiției Sociale dar și la 
Consiliul Economic și Social. Un astfel de mod de adoptare a unor prevederi legale este dificil de înțeles, având în 
vedere că această modificare a fost introdusă fără niciun fel de consultare cu partenerii sociali (sindicate și 
patronate), deși această normă vizează în mod cât se poate de direct cei doi parteneri în negocierile colective", 
subliniază comunicatul BNS. 
De asemenea, reprezentanții BNS arată că, în această perioadă, reprezentanții Guvernului au avut întâlniri 
repetate cu partenerii sociali în vederea modificării Legii 62/2011, Legea Dialogului Social, însă în niciuna din 
aceste întâlniri nu a fost adusă în discuție intenția Guvernului. 
În context, BNS arată că reglementarea privind negocierile colective "urmărește să arunce în responsabilitatea 
partenerilor sociali ceea ce Guvernul, prin declarațiile date de reprezentanți, a garantat, anume menținerea valorii 
nete a salariilor după aplicarea măsurilor din OUG 79/2017". 
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Totodată, Blocul Național Sindical atrage atenția asupra faptului că angajatorii au doar obligația inițierii 
negocierilor, nu și a măririi salariilor brute. 
"Angajatorii au doar obligația inițierii negocierilor, nu și a măririi efective a salariilor brute, în așa fel încât să se 
mențină valoarea netă a acestora începând cu data de 1 ianuarie 2018. Modul de reglementare este total 
nerealist, pe de o parte perioada de negociere care este în acest caz doar o lună, iar pe de altă parte procedura ce 
trebuie urmată, de la stabilirea părților îndreptățite să negocieze și până la înregistrarea contractului colectiv de 
muncă la ITM", se mai precizează în documentul citat. 
Totodată, Blocul Național Sindical (BNS) susține că este greu de spus cine îi va reprezenta pe salariați în negociere 
în companiile unde nu există un sindicat reprezentantiv. 
"Guvernul a reglementat în pripă o speță teoretică, fără să realizeze că implicațiile reale sunt mult mai complexe. 
OUG 82/2017 nici măcar nu ia în calcul ipoteza în care părțile au început deja negocieri colective înainte de 20 
noiembrie și nici ipoteza în care negocierile începute după 20 noiembrie nu pot fi finalizate în termenul prevăzut 
de OUG, ținând cont de gama diversă de aspecte ce fac obiectul unui contract colectiv de muncă. Reglementarea 
din OUG 82/2017 este extrem de ambiguă cu privire la cine reprezintă partea sindicală în negociere. Cu excepția 
situației unde în unitate există un sindicat reprezentativ, sindicat afiliat la rândul său la o federație reprezentativă 
la nivel de sector, în toate celelalte situații este foarte greu de deslușit, și total incert, cine îi va reprezenta pe 
salariați în negociere", se mai arată în comunicat. 
Blocul Național Sindical mai spune, de asemenea, că este imposibil ca federațiile și confederațiile reprezentative 
să-și poată desemna reprezentanți care să asiste negocierea la toți angajatorii din România. 
Conform federației sindicale, la ora actuală în România sunt aproximativ 462.000 de angajatori, din care circa 90% 
au mai puțin de 21 de salariați, iar în 2016 mai puțin de 35% din companiile cu peste 21 de salariați au finalizat 
procedurile de negociere colectivă prin semnarea unui contract colectiv de muncă. 
"Sintetizând, o mare parte din cele 400.000 de companii care în acest moment nu aveau obligația negocierii 
colective vor fi expuse sancțiunilor pentru nerespectarea OUG 82/2017 pentru că: Ordonanța a fost publicată în 
Monitorul Oficial pe 16.11.2017, deși a fost adoptată în data de 8.11.2017, angajatorii având la dispoziție o zi 
lucrătoare pentru a lua act de aceste prevederi și pentru a deschide procesul de negociere colectivă. În aceste 
firme mici de regulă nu există sindicat și accesul la servicii de asistență juridică este extrem de limitat, ca urmare 
probabilitatea de a nu respecta întocmai procedura negocierii colective este foarte ridicată", conform Blocului 
Național Sindical. 
Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 82/2017, pentru modificarea unor acte normative, prevede și reducerea 
contribuției la Pilonul II de pensii de la 5,1% la 3,75%. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 Revoluţia fiscală, primul test în Parlament. Cele trei promisiuni făcute de Liviu Dragnea care ar putea schimba 
ordonanţa 
Comisia de buget a Senatului se reuneşte, miercuri, de la ora 11, pentru a da raportul privind OUG de modificare a 
Codului Fiscal, în condiţiile în care PNL a iniţiat moţiunea de cenzură ca urmare a adoptării ordonanţei, iar 
Guvernul este dispus să accepte unele modificări la forma iniţială. 
Iniţial, raportul pe noua formă a Codului Fiscal ar fi trebuit dat săptămâna trecută, însă a fost adoptarea acestuia a 
fost amânată pentru o săptămână. Motivul este că partidele coaliţiei de guvernnământ sunt dispuse să modifice 
anumite prevederi faţă de forma în care ordonanţa de urgenţă a fost adoptată în Guvern. 
Liderul PSD Liviu Dragnea a precizat, luni, că există două sau trei „chestiuni” din OUG care a modificat Codul 
Fiscal, referitoare la impozitarea drepturilor de autor, firmele IT şi domeniul cercetării, care vor fi „reglate” în 
Parlament, după discuţii cu reprezentanţii acestor categorii sociale. 
Solicitat să comenteze faptul că în OUG publicată în Monitorul Oficial se prevede că angajaţii care obţin venituri şi 
din activităţi independente, respectiv drepturi de autor, vor plăti contribuţii la nivelul salariului minim, Dragnea a 
răspuns că există două sau trei „chestiuni” care vor fi reglate în perioada următoare. 
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„Eu am înţeles că orice chestiuni de genul ăsta - sunt una, două sau trei chestiuni de genul ăsta - vor fi reglate în 
perioada imediat următoare prin discuţii cu reprezentanţii acestor categorii sociale, ca şi la cei care lucrează în 
cercetare şi cei care lucrează în IT”, a spus liderul PSD. 
Întrebat dacă aceste lucruri se vor regla în Parlament, având în vedere că OUG a ajuns deja la Senat, Dragnea a 
răspuns afirmativ. 
Opoziţia, prin intermediul liberalului Daniel Zamfir a depus două amendamente, unul care prevede că firmele cu o 
cifră de afaceri mai mică de un milion de euro vor avea de ales între a plăti impozit de 16% pe profit sau a plăti un 
impozit de 1% pe cifra de afaceri. Cel de-al doilea amendament prevede că modificările la Codul Fiscal, prevăzute 
de ordonanţa de urgenţă a Guvernului, vor intra în vigoare la şase luni, nu de la 1 ianuarie 2018, cum prevede 
OUG. 
Pe de altă parte, adoptarea de către Guvern a ordonanţei a determinat PNL să înceapă demersurile pentru 
depunerea unei moţiuni de cenzură. Documentul a fost deja lecturat, luni, în plenul reunit al Parlamentului, 
urmând ca miercuri Birourile Permanente reunite să stabilească data dezbaterii şi votării. 
Ordonanţa de Urgenţă prin care a fost modificat Codul Fiscal a fost adoptată în urmă cu două săptămâni şi 
prevede reducerea numărului de contribuţii sociale de la nouă la trei, schimbări în ceea ce priveşte modul de 
impozitare al companiilor, îndeosebi pentru IMM-uri, şi reducerea impozitului pe venit de la 16 la 10%. 
În domeniul contribuţiilor sociale obligatorii, modificările aprobate în şedinţa de Guvern vizează reducerea cotelor 
cumulate ale contribuţiilor sociale obligatorii, per total cu 2%, de la 39,25% la 37,25%, şi reducerea numărului 
contribuţiilor sociale de la 9 la 3, fiind menţinute: contribuţia de asigurări sociale (CAS), plătită pentru salariat; 
contribuţia de asigurări sociale de sănătate (CASS), plătită pentru salariat; contribuţia asiguratorie pentru muncă, 
suportată de angajator. 
În al doilea rând, contribuţiile sociale obligatorii datorate de angajator vor trece la angajat în cazul veniturilor din 
salarii şi asimilate salariilor. ”CAS şi CASS se datorează de către persoanele fizice, respectiv de către angajaţi, 
inclusiv în cazul contractelor individuale de muncă cu normă întreagă sau cu timp parţial, pentru care CAS şi CASS 
datorate nu pot fi mai mici decât nivelul contribuţiilor sociale aferente salariului minim brut pe ţară în vigoare în 
luna pentru care se datorează acestea, corespunzător numărului zilelor lucrătoare din lună în care contractul a 
fost activ”, precizează Guvernul. În plus, se stabileşte o cotă suplimentară de CAS (de 4%, respectiv 8%) pentru 
condiţii deosebite, speciale sau alte condiţii de muncă definite potrivit legii. 
Contribuţia de asigurări sociale de sănătate (CASS) este în cotă de 10%, datorată de către persoanele fizice care au 
calitatea de angajaţi sau pentru care există obligaţia plăţii contribuţiei de asigurări sociale, potrivit Codului fiscal. 
”Actul normativ prevede şi modificarea modului de stabilire a CAS şi a CASS pentru persoanele fizice care 
realizează venituri din activităţi independente de exemplu: consultanţi, experţi contabili, medici, persoane fizice 
autorizate, avocaţi (numai CASS), notari (numai CASS) sau alte categorii de venituri. Mai exact, acestea nu mai 
datorează contribuţiile sociale asupra venitului realizat, ci baza de calcul va fi venitul ales, care, în cazul CAS 
trebuie să fie cel puţin egal cu salariul minim brut pe ţară, iar baza de calcul a CASS va fi salariul minim brut pe 
ţară”, precizează sursa citată. 
De la plata CAS vor fi exceptate persoanele fizice asigurate în sisteme proprii de asigurări sociale numai pentru 
veniturile realizate din activităţi pentru care, potrivit legii, există obligaţia asigurării în aceste sisteme (ex: avocaţii, 
notarii, personalul monahal), inclusiv pentru veniturile de natură salarială realizate în domeniile respective (ex. 
avocaţii salarizaţi, etc.). În prezent, excepţia se aplică pentru orice venit din salariu şi asimilat salariilor, inclusiv 
persoanelor fizice care au şi calitatea de pensionari al unui sistem propriu de asigurări sociale, ceea ce generează 
inechităţi faţă de persoanele care sunt pensionari din sistemul public de pensii. 
”Pensionarii, şomerii, persoanele aflate în concedii pentru creşterea copiilor, persoanele care obţin ajutoare 
sociale şi alte categorii de persoane aflate sub protecţia sau în custodia statului vor fi asigurate în sistemul public 
de sănătate, fără plata contribuţiei, dacă nu realizează venituri pentru care datorează contribuţia de asigurări 
sociale de sănătate”, informează Guvernul. 
Ca noutate, este introdusă „contribuţia asiguratorie pentru muncă” în cotă de 2,25% datorată de angajatori care 
va fi utlizată pentru alimentarea Fondului de garantare pentru plata creanţelor salariale şi asigurării necesarului 
pentru plata prestaţiilor din domeniul asigurărilor sociale de care beneficiază salariaţii, respectiv indemnizaţiile 
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pentru şomaj, indemnizaţiile primite pentru concediile medicale sau cheltuielile pentru accidente de muncă şi boli 
profesionale. 
În plus, impozitul pe venit scade la 16 la 10%, cu excepţia dividendelor care vor fi taxate în continuare la nivelul de 
5%. 
OUG revizuieşte modul în care impozitate microîntreprinderile astfel încât vor beneficia de impozit de 1% pe 
veniturile realizate şi IMM-urile care realizează venituri de la 500.000 euro la 1.000.000 euro şi care în prezent 
plătesc impozit de 16% pe profit. ”Totodată, se includ în acest sistem şi persoanele juridice care nu intrau sub 
incidenţa acestui impozit (persoanele juridice din domeniul asigurărilor, pieţei de capital, din domeniul bancar, al 
jocurilor de noroc şi din domeniul extracţiei resurselor naturale). Măsura este benefică mediului de afaceri având 
în vedere scăderea sarcinii fiscale şi reducerea costurilor aferente calcului şi administrării impozitului”, transmite 
Executivul. 
Ordonanţa transpune în legislaţia naţională şi prevederile Directivei 2016/1164/UE, pentru combaterea 
externalizării profiturilor companiilor multinaţionale, prin: limitarea deductibilităţii dobânzilor; introducerea 
impozitării la ieşire - previne erodarea bazei impozabile în cazul unui transfer de active în afara României; 
consolidarea regulii antiabuz, ce va permite autorităţilor române să refuze contribuabililor beneficiile fiscale 
obţinute din aranjamente abuzive; introducerea normelor privind societăţile străine controlate (SSC) ce au ca scop 
împiedicarea evitării plaţii impozitelor prin devierea veniturilor către filiale din paradisuri fiscale. 
De asemenea, Guvernul a decis majorarea nivelului venitului lunar brut în funcţie de care se acordă deducerea 
personală, după cum urmează: 
a) de la 1500 lei (în prezent) la 1950 lei – limita până la care deducerile se acordă în sumă fixă, în funcţie de 
numărul persoanelor aflate în întreţinere, 
b) de la 3000 lei (în prezent) la 3600 lei - limita maximă până la care deducerile se acordă în mod degresiv. 
(Sursa: Mediafax) 

 Ministrul Muncii, la TVR: "Noi n-am spus niciodată că prin acest transfer de contribuții cresc salariile" 
Bugetarii vor primi cu 4% mai mult pe lună de anul viitor, după ce salariile brute le vor fi majorate cu 25%. Este 
declarația făcută marți seară, la TVR, de ministrul Muncii, Lia Olguța Vasilescu.  
Muncii în emisiunea România 9. 
"Este foarte adevărat că dacă ne uităm la legea pensiilor și corelăm cu ea, o să vedem și o să vă convingeți în 
momentul în care va fi făcută publică această variantă de lege a pensiilor, contribuția care merge către pilonul I de 
pensii este mult mai mare decât cea din prezent", a mai menționat ea. 
"Pentru toți bugetarii sunt creșteri de 25% pe brut, asta înseamnă 4% pe net, dar la persoanele cu handicap, la IT-
iști, la cei care erau scutiți de impozit până acum creșterile vor fi de 29% tocmai ca să acopere această diferență. 
Nu va fi o scădere", a declarat Lia Olguța Vasilescu. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 CSM a aprobat în totalitate raportul Inspecției Judiciare privind controlul la Parchetul General - managementul a fost 
eficient (oficial) 
Secția pentru procurori din cadrul Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) a aprobat în totalitate, marți, 
raportul Inspecției Judiciare privind controlul efectuat la Parchetul General, apreciind că managementul acestei 
unități a fost unul eficient. 
"În urma deliberărilor, Secția pentru procurori a aprobat Raportul Inspecției Judiciare, apreciind că activitatea 
managerială la nivelul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casație și Justiție pe perioada supusă controlului, 1 
ianuarie 2016 — semestrul 1 2017, a fost una eficientă, iar activitatea procurorilor și a personalului de specialitate 
din cadrul acestei unități de parchet s-a desfășurat cu respectarea normelor procedurale și regulamentare în 
vigoare", se arată într-un comunicat al CSM. 
Secția pentru procurori din CSM a luat în discuție, în prezența ministrului Justiției, Tudorel Toader, "Raportul 
Inspecției Judiciare numărul 5116/IJ/983/DIP/2017 având ca obiect eficiența managerială și modul de îndeplinire 
a atribuțiilor ce decurg din legi și regulamente la Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casație și Justiție, precum și 
respectarea normelor procedurale și regulamentare de către procurorii și personalul auxiliar de specialitate din 
cadrul parchetului vizat". 
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Pe 13 noiembrie, Inspecția Judiciară anunța că a trimis la Consiliul Superior al Magistraturii raportul privind 
controlul efectuat la Parchetul General. Potrivit unor surse din cadrul instituției, Parchetul General nu a formulat 
obiecțiuni la raportul întocmit de inspectorii judiciari. 
Inspecția Judiciară a început controlul la Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casație și Justiție pe data de 4 
septembrie, fiind vizată activitatea desfășurată la PÎCCJ în 2016 și semestrul I al acestui an. 
Echipa de control a fost formată din opt inspectori judiciari. 
Pe 19 iunie, ministrul Tudorel Toader a trimis la Inspecția Judiciară o cerere prin care solicita efectuarea unor 
controale la DNA și Parchetul General. Cererea era motivată de faptul că la cele două instituții nu au mai fost 
efectuate controale de foarte mult timp. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Noi  amendamente la Legile Justiţiei: Ce modificări propune Șerban Nicolae 
Senatorul PSD Şerban Nicolae a depus o serie de amendamente la Legile justiţie, unul dintre ele vizând 
prelungirea perioadei de pregătire postuniversitară a viitorilor magistraţi de la 2 ani la 4 ani, concomitent cu 
efectuarea unor stagii de practică la mai multe instituţii. 
În forma actuală, articolul 16 al Legii privind Statutul magistraţilor prevede că durata pregătirii auditoritorilor de 
justiţie (cei care urmează cursurile Institutului Naţional al Magistraturii pentru o carieră viitoare ca judecător sau 
procuror) este de doi ani, urmând ca, după primul an, cursanţii să opteze între judecător şi procuror. 
Şerban Nicolae propune ca durata pregătirii la INM să fie prelungită la patru ani. ”După primul an de cursuri, 
auditorii vor urma stagii de pregătire practică de câte şase luni la instanţe, parchete şi penitenciare, din care câte 
două luni la nivel de judecătorie, tribunal şi curte de apel şi de câte trei luni la Oficiul Naţional al Registrului 
Comerţului, Agenţia Naţională de Cadastru şi Publicitate Imobiliară, direcţiile generale de Asistenţă Socială şi 
Protecţia Copilului şi la forme de exercitare a profesiei de avocat, notar şi executor judecătoresc”, prevede 
amendamentul senatorului PSD. 
În ce priveşte numirile preşedintelui şi vicepreşedinţilor Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, Şerban Nicolae susţine 
ca, în continuare, preşedintele României să facă numirile la propunerea CSM, dar cu precizarea că şeful statului nu 
poate refuza numirea sau revocarea acestora. 
De asemenea, Şerban Nicolae susţine menţinerea procedurii de desemnare a şefilor de Parchete, cu 
amendamentul că pragul vechimii necesare este ridicat de la 10 la 15 ani, iar judecătorii nu mai pot fi numiţi în 
aceste posturi, ci doar procurorii. 
Senatorul PSD propune şi amendarea consistentă a articolului 96 din statut, cel care se referă la răspunderea 
statului şi a magistraţilor pentru erorile judiciare. Forma actuală stipulează că răspunderea materială a statului nu 
înlătură răspunderea magistraţilor care şi-au îndeplinit atribuţiile cu ”rea-credinţă sau gravă neglijenţă”. 
Amendamentul lui Şerban Nicolae defineşte cele două noţiuni. ”Acţionează cu rea-credinţă judecătorul sau 
procurorul care, în exercitarea funcţiei, prin încălcarea Convenţiei pentru apărarea Drepturilor Omului şi a 
Libertăţilor fundamentale, a drepturilor şi libertăţilor fundamentale prevăzute de Constituţia României, ori a 
normelor de drept material sau procesual, precum şi prin erori judiciare, cu intenţie, a vătămat un drept sau un 
interes legitim al unei persoane, determinând răspunderea patrimonială a statului pentru prejudiciile cauzate. 
Acţionează cu gravă neglijenţă judecătorul sau procurorul care nesocoteşte din culpă normele de drept material 
ori procesual, vătămând un drept sau un interes legitim al unei persoane şi determinând răspunderea 
patrimonială a statului pentru prejudiciile cauzate”, este textul propus spre adoptarea Comisiei speciale pentru 
legile justiţiei. 
Pentru cazurile în care statul a trebuit să acorde despăgubiri unei persoane pentru o eroare judiciară, un 
amendament al senatorului impune Ministerului Finanţelor, sub sancţiune penală, să solicite acoperirea 
prejudiciului de către magistratul care a cauzat prejudiciul prin acţiunile sale.  
Senatorul PSD Şerban Nicolae a mai depus un amendament la Legea 304/2004 privind organizarea judiciară prin 
care ofiţerilor sau agenţilor de poliţie judiciară le este interzis să fie colaboratori sau angajaţi, sub acoperire sau 
nu, ai serviciilor secrete. 
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”Nu pot fi numiţi ca ofiţer sau agent de poliţie judiciară, lucrători, chiar acoperiţi, ai serviciilor de informaţii, 
lucrători sau colaboratori ai acestora”, prevede amendamentul depus de Şerban Nicolae la articolul 66^1 al Legii 
de organizare judiciară. 
La articolul 31, Şerban Nicolae propune ca, pe viitor, contestaţiile la măsurile preventive (reţinere, arest preventiv, 
arest la domiciliu, control judiciar) să nu mai fie soluţionate de un singur judecător. ”Pentru contestaţiile 
împotriva hotărârilor pronunţate de judecătorii de drepturi şi libertăţi şi judecătorii de cameră preliminară de la 
curţile de apel, completul de judecată este format din 2 judecători”, se arată în amendamentul senatorului PSD. 
În ce priveşte crearea unui parchet special pentru cercetarea infracţiunilor săvârşite de magistraţi, Şerban Nicolae 
propune ca cei maxim 20 de procurori care vor activa în cadrul aceste structuri să aibă o vechime ca procuror de 
cel puţin 18 ani. 
”Pentru a fi numiţi în cadrul Direcţiei pentru investigarea infracţiunilor săvârşite în legătură cu justiţia, procurorii 
trebuie să nu fi fost sancţionaţi disciplinar, să aibă o vechime de cel puţin 18 ani în funcţia de procuror, cel puţin 
gradul de parchet de pe lângă curte de apel şi o vechime de patru ani în acest grad, o bună pregătire profesională, 
o conduită morală ireproşabilă şi să fi fost declaraţi admişi în urma concursului organizat de Plenul Consiliul 
Superior al Magistraturii în acest scop”, se arată în amendamentul propus. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Haos TOTAL după legea recursului compensatoriu. Scandal de PROPORŢII între instituţii şi sindicate pe cifrele 
OFICIALE 
Este haos total în sistem după aplicarea legii recursului compensatoriu. Nimeni nu a înţeles, până acum, care 
este numărul exact al deţinuţilor eliberaţi. Iniţial, sindicaliştii vehiculau eliberarea a peste 1000 de persoane, 
însă recent, chiar ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, acuza sindicaliştii că au furnizat informaţii false. ANP vine 
însă să clarifice situaţia şi publică cifre oficiale. 
Administraţia Naţională a Penitenciarelor (ANP) a anunţat marţi că, în perioada 19 octombrie - 19 noiembrie, 701 
persoane au fost puse în libertate din unităţile pe care le are în subordine, la termen, prin acordarea beneficiilor 
compensatorii prevăzute de Legea 169/2017. 
"Acelasi gen de dezinformare prin omisiune pe care a comis-o recent ministrul Juistitiei in Parlament in incercarea 
de a induce in eroare opinia publica", subliniaza Federația printr-un comunicat de presa remis STIRIPESURSE.RO. 
"In realitate in aceasta perioada au fost eliberati in total 1588 de detinuti, din care 887 liberati conditionat in 
urma aplicarii beneficiului prevazut de legea recursului compensatoriu. In aceasta perioada numarul detinutillor 
din penitenciare a scazut de la 25.798 (la 19.10.2017) la 24.210 (la 21.11.2017). Aritmetica nu poate fi infranta nici 
macar de catre ministrul justitiei in asociere cu seful penitenciarelor.", mai spun sindicaliştii. 
Tot ei trag însă şi un semnal de alarmă: "Va urma si explozia criminalitatii in cateva luni, si va urma si 
reintoarcerea majoritatii acestora la penitenciar dupa ce vor face alte victime". 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Procurorii DNA au instituit măsuri asigurătorii asupra bunurilor mobile și imobile deținute de Liviu Dragnea 
Procurorii anticorupție au instituit măsuri asigurătorii asupra bunurilor mobile și imobile deținute de Liviu 
Dragnea și de ceilalți suspecți din dosarul "Tel Drum", a anunțat, marți, DNA. 
Potrivit unui comunicat transmis AGERPRES, măsurile au fost dispuse pentru recuperarea prejudiciului din dosar, 
estimat la peste 127 de milioane de lei. 
În cazul lui Liviu Dragnea, la data faptelor președinte al Consiliului Județean (CJ) Teleorman, a fost instituit 
sechestru asigurător și poprire asigurătorie până la concurența sumei de 127.547.366,34 de lei "asupra tuturor 
bunurilor mobile și imobile, acțiunilor și părților sociale deținute de acesta în cadrul persoanelor juridice de drept 
privat, asupra sumelor de bani din conturile bancare, precum și asupra sumelor de bani datorate acestuia cu orice 
titlu, de către terțe persoane, inclusiv sumele datorate cu titlu de chirie", se precizează în comunicat. 
Vizați de aceleași măsuri asigurătorii sunt și Florea Neda, reprezentant al SC Tel Drum SA, Mugur Bățăuș, Victor 
Piperea și Marin Predescu, funcționari în cadrul CJ Teleorman la data faptelor. 
"Aceste măsuri asigurătorii au fost dispuse de procurorii anticorupție în vederea recuperării prejudiciilor și prin 
raportare la infracțiunile reținute în sarcina suspecților menționați, în funcție de participarea fiecăruia la 
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infracțiunile de care sunt suspectați. Prejudiciul estimat în cauză, până în acest moment, ca urmare a săvârșirii 
infracțiunilor de folosire sau prezentare cu rea-credință de documente ori declarații false, inexacte sau 
incomplete, dacă fapta are ca rezultat obținerea pe nedrept de fonduri europene (2 infracțiuni) și abuz în serviciu 
cu obținere de foloase necuvenite (2 infracțiuni) este de 127.547.366,34 lei", se arată în comunicatul DNA. 
Conform aceleiași surse, prejudiciul total este compus din suma de 32.203.658,27 lei (echivalentul a 6.930.138 
euro) reprezentând prejudiciul stabilit în cazul infracțiunii de folosirea sau prezentarea cu rea-credință de 
documente ori declarații false, inexacte sau incomplete, dacă fapta are ca rezultat obținerea pe nedrept de 
fonduri europene cu privire la proiectul de reabilitare a DJ 506, suma de 63.999.908,88 lei (echivalentul a 
13.772.603 euro) reprezentând prejudiciul stabilit în cazul infracțiunii de folosirea sau prezentarea cu rea-credință 
de documente ori declarații false, inexacte sau incomplete, dacă fapta are ca rezultat obținerea pe nedrept de 
fonduri europene cu privire la proiectul de reabilitare a DJ 701, suma de 5.742.872,19 lei reprezentând prejudiciul 
stabilit în cazul infracțiunii de abuz în serviciu cu privire la atribuirea contractului de lucrări în cazul DJ 506 și suma 
de 25.600.927 lei reprezentând prejudiciul stabilit în cazul infracțiunii de abuz în serviciu cu privire la atribuirea 
contractului de lucrări în cazul DJ 701. 
"Până în acest moment, nici autoritatea de management (Ministerul Dezvoltării Regionale și Fondurilor Europene) 
nu s-a constituit parte civilă cu privire la sumele ce ar fi fost obținute nelegal din fonduri europene de peste 20 
milioane euro), nici Consiliul județean Teleorman nu s-a constituit parte civilă cu privire la prejudiciul ce ar fi fost 
produs prin infracțiunile de abuz în serviciu ( peste 31 milioane lei)", se mai menționează în comunicatul DNA. 
Pe 13 noiembrie, DNA anunța că președintele Camerei Deputaților, Liviu Dragnea, este urmărit penal de 
procurorii anticorupție pentru constituire de grup infracțional, abuz în serviciu și infracțiuni referitoare la fraudare 
de fonduri, fapte care ar fi fost săvârșite în dosarul "Tel Drum" în calitate de președinte al Consiliului Județean 
Teleorman. 
În dosar mai sunt urmărite penal alte opt persoane pentru fapte similare. 
DNA preciza că acest dosar s-a constituit pe baza unei sesizări a Oficiului European Antifraudă (OLAF) transmise la 
30 septembrie 2016, privind suspiciunea săvârșirii mai multor infracțiuni, între care obținerea nelegală, pe bază 
de documente false, a unor finanțări din fonduri europene pentru lucrări de reabilitare de drumuri județene. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Senatul a adoptat, TACIT, iniţiativa legislativă a lui Liviu Pleşoianu şi Şerban Nicolae: Pe cine vizează, în ciuda 
avizului NEGATIV al Guvernului 
Iniţiativa legislativă a social-democraţilor Liviu Pleşoianu şi Şerban Nicolae care înăspreşte condiţiile de 
funcţionare a ONG-urilor a fost adoptată tacit luni de plenul Senatului. Propunerea a trecut în pofida avizului 
negativ al Guvernului şi a criticilor dure din partea partidelor de opoziţie, care au arătat că iniţiativa va reduce la 
tăcere vocile critice din societatea civilă. 
Proiectul a fost depus la Parlament, pe 21 martie, de către deputatul PSD, Liviu Pleşoianu, şi de senatorul social-
democrat Şerban Nicolae. Printre prevederile sale este condiţionarea acordării unui ONG a statutului de 
”organizaţie de utilitate publică” de faptul că ”nu a desfăşurat în ultimii 2 ani şi nu desfăşoară nici în prezent 
activităţi politice de orice fel: activităţi de strângere de fonduri sau campanii de sprijinire ori opoziţie faţă de un 
partid politic sau un candidat pentru o funcţie publică în care acesta poate fi numit ori ales.”, scrie news.ro. 
De asemenea, proiectul introduce un algoritm al finanţării cu fonduri publice în funcţie de obiectul de activitate al 
organizaţiilor nonguvernamentale: 40% – Servicii Sociale (Asistenţă-Protecţie-Incluziune-Coeziune-Securitate-
Dezvoltare-Economie Socială), Caritate şi Ajutor Umanitar, Sănătate, Sport; 30% – Educaţie; 10% – Ştiinţă, 
Cercetare, Inovaţie, Mediu şi Protecţia Animalelor, Protecţia Consumatorului; 10% – Valori naţionale şi ale 
minorităţilor naţionale –Tradiţii şi Patrimoniu Cultural; 10% – Diplomaţie şi Relaţii Internaţionale, Militar-Apărare-
Cultul eroilor. 
În plus, ONG-urile de utilitate publică trebuie să cear reînnoirea acestui statut la fiecare 5 ani. Proiectul stabileşte 
şi condiţiile în care acest statut poate fi pierdut de către un ONG. 
Senatul este primă cameră sesizată în acest caz, urmând ca forul decizional să fie Camera Deputaţilor. 
Opoziţia a criticat dur iniţiativa legislativă, despre care spun că are intenţia de a reduce la tăcere vocile critice din 
societatea civilă. 
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”În ultimul an, ONG-urile au fost atacate, indirect, prin modificarea Codului Fiscal ce afectează mecanismul 2%, 
cele „civice” sunt infierate la TV, iar protestele sunt descurajate prin noile amendamente aduse la legea privind 
ordinea şi siguranţa publică. Astăzi pe ordinea de zi a plenului Senatului se află aşa zisa Lege Pleşoianu, semnată 
de altfel şi de Şerban Nicolae, care prevede, nici mai mult, nici mai puţin decât suspendarea şi încetarea de drept 
a activităţii ONG-urilor care nu publică semestrial în Monitorul Oficial declaraţia de venituri şi cheltuieli, cu 
evidenţierea distinctă a persoanelor şi activităţilor care generează veniturile asociaţiei sau fundaţiei precum şi a 
valorii fiecărui venit în parte”, a declarat senatoarea USR, Florina Presadă. 
”Practic, PSD este deranjat de organizaţiile civice şi nu le găseşte utilitatea în angrenajul democraţiei româneşti”, 
a mai spus aceasta. 
La rândul său, deputatul liberal Ovidiu Raeţchi i-a solicitat preşedintelui PSD, Liviu Dragnea, retragerea din 
Parlament a proiectului de lege privind organizaţiile nonguvernamentale întrucât ar reprezenta ”un act mascat de 
cenzură” prin impunerea de obligaţii birocratice suplimentare şi interdicţia de a desfăşura ”activităţi de opoziţie” 
faţă de un partid politic. 
„Modificarea legislativă pe care PSD o propune cu privire la asociaţii şi fundaţii este, în fapt, un act mascat de 
cenzură la adresa organizaţiilor non-guvernamentale. Problema mi-a fost adusă în atenţie de o serie de ONG-uri 
cu o activitate serioasă în domeniu şi trebuie remediată cât mai repede”, a susţinut Ovidiu Raeţchi. 
Raeţchi a reclamat faptul că proiectul de lege iniţiat de către social-democraţii Liviu Pleşoianu şi Şerban Nicolae, 
impune poveri birocratice suplimentare şi prevede dizolvarea unui ONG în 30 de zile dacă nu respectă obligaţia de 
a raporta bianual, în Monitorul Oficial, sursele de venit şi cheltuielile. 
”Modificarea legislativă pleacă de la premisa că ONG-urile trebuie să fie supravegheate şi controlate într-o măsură 
mai mare decât firmele, ca şi cum ar fi periculoase, iar singurul rezultat va fi îngreunarea activităţii acestora”, 
consideră Raeţchi. 
O altă prevedere care îl nemulţumeşte pe Raeţchi este „obligaţia de a nu desfăşura activităţi politice de orice 
natură: activităţi de strângere de fonduri sau campanii de sprijinire ori opoziţie faţă de un partid politic sau un 
candidat pentru o funcţie publică în care acesta poate fi numit ori ales”, întrucât prevederea ar putea duce la 
abordări abuzive. 
”Monitorizarea şi sancţionarea partidelor şi a oamenilor politici reprezintă o funcţie de bază a organizaţiilor non-
guvernamentale şi aceasta nu trebuie sub nicio formă îngrădită. ONG-urile nu trebuie pedepsite pentru traumele 
partidului condus de Liviu Dragnea după protestele masive generate de OUG 13 şi de aceea, solicit retragerea 
iniţiativei legislative a PSD”, susţine deputatul PNL. 
El aminteşte că state precum Rusia sau China impun restricţii ONG-urile deoarece pleacă de la premisa unui sector 
nonguvernamental ”conspiraţionist”. ”Sper că Liviu Dragnea nu vrea să pună România în rândul acestor state, 
continuând delirul anti-ONG al Gabrielei Firea de la şedinţa CGMB de zilele trecute”, a conchis Ovidiu Raeţchi. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Kovesi: Simțim cu toții, cel puțin de peste un an și jumătate, că suntem efectiv sub un asalt 
Procurorul-șef al Direcției Naționale Anticorupție (DNA), Laura Codruța Kovesi, a declarat marți că atât ea, cât și 
colegii ei simt de peste un an și jumătate că se află "sub un asalt" în ceea ce privește activitatea DNA. 
"Cred că suntem cu toții conștienți de gravitatea situației în care ne aflăm. Cel puțin noi, ca instituție, atât eu și 
colegii mei, cât și instituțional reacționăm doar prin metodele și prin posibilitățile pe care le avem. (...) Simțim cu 
toții, cel puțin de peste un an și jumătate, că suntem efectiv sub un asalt, care se manifestă prin hărțuiri, prin 
intimidări, prin încercări de intimidare, că nu-și ating scopul, prin critici uneori obiective, dar de cele mai multe ori 
nu, prin acel fenomen de fake-news și la care noi nu putem să reacționăm decât instituțional", a spus Kovesi la o 
dezbatere privind legile justiției, organizată marți de Grupul pentru Dialog Social și Revista 22. 
Kovesi a arătat că singurul lucru pe care îl poate face DNA, ca instituție, este să susțină declarații publice și să 
explice efectele unor modificări ale legii. 
"Instituțional, ce putem face? Legi nu putem face, dar putem să ne exprimăm puncte de vedere. Putem să 
analizăm proiectele de legi, putem să identificăm vulnerabilitățile, să identificăm riscurile și să explicăm, tehnic 
sau mai puțin tehnic, care sunt consecințele. (...) Putem să tragem un semnal de alarmă și să spunem dacă statul 
român vrea ca DNA să investigheze doar fapte mărunte și adoptă legi în sensul ăsta, da... Dacă în statul român se 
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dorește ca miniștri, secretari de stat și persoane care dețin funcții politice să nu mai poată fi cercetate pentru că 
ministrul justiției va fi colegul lor de partid și va trimite Inspecția peste procuror, da, putem să spunem aceste 
lucruri, dar noi mai mult decât atât nu putem face", a spus Kovesi. 
Ea a reamintit decizia Curții Constituționale privind abuzul în serviciu, în urma căreia 188 de milioane de euro 
prejudiciu în aceste dosare au rămas nerecuperate, în urma clasării mai multor dosare. 
"O simplă decizie a CCR a scos din buzunarul cetățenilor români 188 de milioane de euro. Vrem pe viitor să se 
producă astfel de pagube și să nu le investigheze nimeni, că modificăm abuzul în serviciu? Asta e o întrebare la 
care trebuie să răspundă societatea", a afirmat Kovesi.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Kovesi, despre modificarea legilor Justiției: Va afecta grav independența procurorilor și nu numai 
Procurorul-șef al Direcției Naționale Anticorupție (DNA), Laura Codruța Kovesi, a declarat marți că există o 
încercare de a crește autoritatea ministrului Justiției asupra activității procurorilor, ceea ce va afecta grav 
independența acestora. 
"În ceea ce privește punctul nostru de vedere, am susținut încă de la proiectul din 23 august că există o încercare 
de a crește autoritatea ministrului Justiției asupra activității procurorilor, ceea ce va afecta grav independența 
procurorilor și nu numai", a spus Kovesi la o dezbatere pe legile Justiției, organizată marți de Grupul pentru Dialog 
Social și Revista 22. 
Ea a enumerat trei aspecte din cele două proiecte care vor duce la "afectarea gravă" a independenței 
procurorilor. 
"Există trei chestiuni esențiale în cele două proiecte, care, dacă vor fi adoptate în această formă, vor duce la acest 
efect, de afectare gravă a independenței procurorilor: trecerea Inspecției Judiciare sub autoritatea ministrului 
Justiției, modificarea condițiilor privind răspunderea materială a magistraților (...) și înființarea Direcției speciale 
de cercetare a magistraților", a mai declarat Kovesi. 
Ea a arătat că, așa cum nu există direcții speciale de investigare a infracțiunilor polițiștilor sau primarilor, nu își are 
rostul nici o direcție specială care să investigheze infracțiunile magistraților. 
"S-a spus în mod fals că DNA se opune acestei modificări pentru că ar pierde competența. Haideți să ne uităm pe 
cifre. (...) În 12 ani au fost condamnați definitiv 88 magistrați — 44 de procurori, 43 de judecători și un magistrat 
asistent. Dacă pentru 88 de persoane condamnate în 12 ani trebuie sa înființăm o direcție specială... În aceeași 
perioadă de timp avem 575 de ofițeri de poliție condamnați, 121 de lucrători vamali, 106 primari de comune, 
orașe și municipii. Ce o sa facem, dacă avem de 10 ori mai mulți polițiști condamnați o să facem direcție pentru 
investigarea polițiștilor, direcție pentru investigarea primarilor, direcție pentru investigarea lucrătorilor vamali", a 
precizat Kovesi. 
Ea a afirmat că lipsește o notă de fundamentare, lipsește un studiu de impact din care să reiasă motivația pentru 
care astfel de modificări au fost incluse în aceste proiecte de legi. 
În ceea ce privește modificarea Codului Penal, procurorul șef al DNA a remarcat că modificarea principală ar viza 
infracțiunile de abuz în serviciu. 
"Avem o decizie care este deja cunoscută de toată lumea privind abuzul în serviciu (...) Aceste efecte ale deciziei 
Curții nu sunt neapărat chestiuni care țin neapărat de activitatea DNA, ci vizează întreaga societate. Anul trecut, în 
rechizitoriile pe care DNA le-a întocmit doar pe chestiuni de abuz în serviciu, sechestrele instituite de procurori au 
fost de 263 milioane de euro. În acest an, ca urmare a deciziei CCR privind abuzul în serviciu, 245 dosare au fost 
clasate (...) și 188 milioane de euro care au fost prejudiciu în aceste dosare rămân nerecuperate și aceste fapte nu 
mai pot fi investigate. Deci vorbim de un tip de infracționalitate care din păcate este repetitivă (...) și care nu mai 
poate fi investigată de DNA pe viitor pentru că avem o decizie a CCR. Haideți să ne imaginăm dacă aceste efecte s-
au produs doar ca urmare a unei decizii CCR, ce se întâmplă dacă modificăm și noțiunea de funcționar public, dacă 
instituim și un prag minim la abuzul în serviciu sau dacă facem și alte modificări legate de dezincriminarea 
infracțiunii de abuz în serviciu împreună cu cea de luare de mită", a afirmat Kovesi. 
Procurorul șef al DNA a mai arătat că "niciodată pentru legile Justiției nu a existat o comisie specială". 
"Nu neagă nimeni dreptul Parlamentului și este dreptul Parlamentului de a iniția legi, nu neagă nimeni dreptul 
Parlamentului de a modifica legi, de a iniția proiecte legislative, (...) de a înființa diverse comisii, dar constatăm 
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aici că avem o comisie specială. Niciodată pentru legile Justiției nu a existat o comisie specială, întotdeauna legile 
organice s-au discutat în comisiile juridice și apoi în plenul celor două Camere. Vedem că este o procedură 
deosebită în Parlament, o procedură de urgență, motiv pentru care și avizul solicitat de la CSM a fost unul în 
sistem de urgență. (...) Ceea ce toți magistrații au contestat a fost modul în care se încearcă modificarea, prin lipsă 
totală de transparență și consultare", a precizat Kovesi.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Lia Olguța Vasilescu îl dă de gol pe Tudorel Toader: Va cere REVOCAREA Laurei Codruţa Kovesi 
Se pare că s-a decis soarta şefei Direcţiei Naţionale Anticorupţie (DNA) Laura Coruţa Kovesi. inistrul 
Justiţiei, Tudorel Toader, ar fi decis să o revoce pe aceasta. Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu l-a ca 'dat de gol' 
pe acesta la TVR, la emisiunea România9, prezentată de către Ionuţ Cristache. 
"Kovesi ar trebui revocată. Nu trebuie să i-o ceară şeful de partid, ci ministrul Justiţiei. Sigur i-o cere ministrul. 
Dacă nu i-o va cere, trebuie să se activeze Parlamentul prin modificarea legislaţiei, prin comisii. Degeaba se 
schimbă Kovesi, dacă nu se modifică legile care permit abuzurile DNA", a spus Olguţa care l-a apărat cu 
înverşunare pe Liviu Dragnea care a fost azi la DNA pentru a i se pune sechestru pe avere. 
"Liviu Dragnea e cel mai reprezentativ şef de partid. În celelalte partide e ales prin congres. În PSD au votat toţi 
membrii de partid. O să facem legile justiţiei chiar dacă unii sunt frustraţi şi supăraţi de chestia asta. DNA e for 
opresiv. Am trăit pe propria piele aceste lucruri. Se vorbeşte de un prejudiciu de 37 de milioane de euro. Sunt 
drumurile din Teleorman. Dragnea nu are aceşti bani. Ei instituie sechestru pe averea domniei sale. 
Se spunea că are averi colosale. Numai minciuni. Nu există nicio probă în dosar ca şi în cazul meu. Şi la mine s-a 
pus sechestru. Nu am nici casă, nici maşină. Am doar două conturi. Ce mi s-a întâplat mie e similar cu ce i s-a 
întâmplat lui Liviu Dragnea. Dragnea era invitat mâine dimineaţă la DNA să i se pună sechestru. A fost apoi sunat 
şi i s-a spus să vină azi după amiază. A spus că nu mai poate miercuri şi să vină azi la ora 17:30. Ca să fie două 
ferestre, Dragnea coruptul şi Zeiţa anticorupţie. Să fie în prime-time, să fie cicul rostogolit. Dragnea e o victimă, 
nu a niciun dubiu", a spus Vasilescu. 
Mai mult, ministrul s-a enervat de faptul că s-ar fi cerut scoaterea în afara legii a celor de la PSD. "E greu să fim 
scoşi în afara legii. Care stradă să ne ceară să retragem legile justiţiei? Ăia de la PNL? Ce s-a întâmplat ieri pe 
străzile din România nu are legătură cu protestele de stradă", a încheiat Vasilescu. 
 (Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 SURSE - Se încing spiritele în PSD: bugetul pe 2018 se negociază la sânge 
De aproape două luni, liderii PSD sunt în chinurile facerii cu bugetul de stat pentru anul 2018. Proiectul se lucrează 
în laboratoarele partidului, cu Darius Vâlcov ”ordonator principal de credite”, însă acesta nu face nimic fără 
acordul lui Liviu Dragnea. 
Președintele PSD, Liviu Dragnea, a anunțat în două rânduri că bugetul pe 2018 urmează să ajungă în Parlament în 
următoarele câteva zile, dar acest lucru nu s-a întâmplat. Primul termen dat de Liviu Dragnea a fost 31 octombrie 
și, iată, că trei săptămâni mai târziu nu avem nici măcar proiectul introdus în Guvern. 
Surse din PSD ne-au precizat că lupta este mare în partid. Un episod elocvent în acest sens a avut loc la ședința 
senatorilor PSD, acolo unde a participat și ministrul Transporturilor, Felix Stroe. Acesta a fost asaltat de senatorii 
PSD cu proiecte pe care aceștia le doresc finanțate în teriroriu. Într-o discuție de aproape două ore, Felix Stroe a 
avut discuții cu majoritatea senatorilor, multe dintre ele rămânând în stadiul de promisiune, pentru că totul 
depinde de forma bugetului pe 2018. 
În ciuda faptului că, la nivel public, PSD are un discurs triumfalist și arată cât de bine merge programul de 
guvernare, în spatele ușilor închise, primarii și parlamentarii solicită bani de la Guvern pentru a începe proiecte 
majore în 2018, având în vedere că 2019 este an electoral și liderii din teritoriu trebuie să livreze rezultate. 
Sursele noastre susțin că, din nou, favoriții lui Liviu Dragnea vor beneficia de mulți bani, dar de data aceasta 
situația are caracter exploziv în partid. Dacă în anul 2017 liderii centrali ai PSD au reușit să calmeze spiritele 
pentru că bugetul era oricum întârziat, iar partidul era concentrat pe începerea guvernării, în 2018 lucrurile stau 
diferit. Sursele noastre susțin că Liviu Dragnea va avea mari probleme în interior, dacă și de data aceasta banii se 
duc exclusiv către favoriții săi și nu către marea masă a partidului. 
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Se anunță jocuri extrem de interesante în interiorul PSD și nu este deloc exclus ca pe lângă problemele în justiție, 
Liviu Dragnea să se trezească că nu mai beneficiază de sprijinul total al partidului, pentru că miza este pe bani 
foarte mulți și unii lideri politici din teritoriu își joacă propriile cariere politice. 
(Sursa: stiripesurse.ro)   
 

 Cameră: Plenul a adoptat proiectul de lege privind achiziționarea rachetelor Patriot 
Plenul Camerei Deputaților a adoptat marți cu 279 de voturi "pentru", unul "împotrivă" și o abținere proiectul de 
lege pentru realizarea "Capabilității de apărare aeriană cu baza la sol" aferentă programului de înzestrare esențial 
"Sistem de rachete sol-aer cu bătaie mare (HSAM)". 
Comisia de apărare a Camerei Deputaților a dat, marți, în unanimitate, raport favorabil proiectului de lege al 
Guvernului pentru înzestrarea Armatei prin care vor fi achiziționate rachetele sol-aer Patriot, a anunțat ministrul 
Apărării, Mihai Fifor. 
Proiectul a avut un amendament pur tehnic, după cum a menționat Fifor. 
"Am obținut un vot în unanimitate pentru acest program, program aprobat deja în Senat în ședința de plen. Este 
dovada că atunci când discutăm de programele majore de înzestrare nu există probleme care țin de politică, ci 
există o singură politică și aceasta este politica națională în domeniul apărării, un program pe care noi ni l-am 
asumat și prin programul de guvernare și anume acela de a rămâne un partener strategic credibil și foarte serios 
în regiunea Mării Negre și în zona NATO, dar mai ales în Parteneriatul strategic pe care îl avem cu SUA", a spus 
Mihai Fifor. 
Potrivit ministrului Apărării, odată cu această etapă se închide partea legislativă a acestui proiect, urmând ca 
partea română să semneze contractul cu Guvernul Statelor Unite cel mai probabil până la data de 1 decembrie. 
Camera Deputaților este for decizional pentru acest proiect de lege, care a fost adoptat luni de Senat. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Indemnizația pentru creșterea copiilor va avea un plafon maxim. Deputații au votat favorabil 
Deputații au dat marți vot favorabil proiectului de lege privind aprobarea OUG 55/2017 pentru modificarea și 
completarea Ordonanței de Urgență a Guvernului 111/2010 privind concediul și indemnizația lunară pentru 
creșterea copiilor. 
Prin actul normativ se stabilește un plafon maxim al cuantumului indemnizației pentru creșterea copilului la 
nivelul de 8.500 de lei, luându-se ca model cel mai mare cuantum aplicat în statele membre ale Uniunii Europene, 
cu menținerea actualului mod de stabilire a dreptului, precum și a cuantumului minim al indemnizației de 85% din 
salariul minim brut pe țară garantat în plată, potrivit Agerpres. 
S-au exprimat în favoarea proiectului 178 de deputați, 94 au votat împotrivă, iar 8 s-au abținut. 
De asemenea, proiectul de act normativ reglementează data de la care se aplică prevederile propuse, respectiv 
începând cu drepturile aferente lunii septembrie 2017, și se va aplica în cazul persoanelor aflate în plata 
indemnizației pentru creșterea copilului și a celor al căror drept se stabilește ulterior. 
Camera Deputaților este decizională în cazul acestui proiect de lege. 
Până la aplicarea ordonanței, indemnizația pentru creșterea copilului se acordă în cuantum de 85% din media 
veniturilor nete realizate în ultimele 12 luni din ultimii doi ani anteriori datei nașterii copilului și nu poate fi mai 
mică de 85% din cuantumul salariului minim brut pe țară garantat în plată. 
(Sursa: Digi 24) 
 
 
 

 Carmen Dan: Susțin abrogarea prevederii care permite ieșirea la pensie a polițiștilor la 44 ani; să rămână vârsta normală 
Ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, a declarat, luni, că susține în continuare eliminarea prevederii din 
Statutul Polițistului care permite ieșirea la pensie a polițiștilor la vârste de 44 și 49 de ani, precizând că trebuie să 
rămână pensionarea la vârsta standard. 
"Eu susțin în continuare și chiar îmi doresc ca și colegii mei parlamentari să fie alături de noi în acest demers, 
trebuie să abrogăm acel text de lege care permitea ieșirea din sistem la vârste de 44 de ani sau la vârste de până 
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în 49 de ani. Acest text de lege care este în corelare cu prevederile legii 223 este acel faimos art. 69 din Statutul 
Polițistului și în acest moment există această propunere (de abrogare — n.r) și cred că va fi susținut și de către 
colegii mei, în acest sens am primit eu asigurări de abrogare din legea Statutului Polițistului. Va rămâne vârsta 
normală", a afirmat Carmen Dan, după întâlnirea cu grupul deputaților PSD. 
Ea a menționat a discutat cu parlamentarii despre modificările la statutul polițistului care se află în dezbatere 
publică și urmează să fie constituit un grup de lucru care să-i cuprindă și pe aceștia pentru îmbunătățirea acestui 
proiect. 
"Am stabilit să armonizăm acest pachet legislativ înainte de a intra în procedura parlamentară, având în vedere că 
am colegi care vin din structuri de poliție și pot veni cu propriile propuneri sustenabile, să facem un grup de lucru 
cu reprezentanți ai colegilor parlamentari care să contribuie la îmbunătățirea acestui pachet legislativ cât el se 
află în dezbatere publică", a subliniat Carmen Dan. 
Ministrul de Interne a precizat că dorește ca modificările la Statutul polițistului să aducă "un echilibru între 
cetățean și polițist". 
"Eu îmi doresc ca abordarea să privească în primul rând echilibrul. Noi ne-am dorit un echilibru între cetățean și 
polițist. Am spus de mai multe ori că echilibrul trebuie să plece de la două fundamente: respectul pentru cetățean 
și pentru polițist. Sunt trei planuri. Acela al transparentizării unor proceduri. Am scos la lumină niște proceduri 
care intrau în competența și erau cunoscute de către polițiști. Vrem să le aducem în textul de lege pentru a deveni 
accesibile și cetățeanului pentru a stabili foarte clar limita dintre aplicarea legii și abuz. Un alt plan este cel al 
pregătirii și instruirii în plan fizic, pentru că au fost situații în acre polițiștii au arătat că nu sunt îndeajuns de bine 
pregătiți, iar acele ore de pregătire fizică pe care ei trebuie să le facă nu sunt de fiecare dată respectate. Și aici 
sunt un set de măsuri. Un alt plan este al unei legislații clare care să nu fie susceptibile de interpretări", a explicat 
Carmen Dan modificările propuse la Statutul polițistului. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 ANI intră în forță: Lot de aleși locali, incompatibili 
Agenția Națională de Integritate a constatat starea de incompatibilitate și conflictul de interese de natură 
administrativă în cazul a patru foști și actuali aleși locali, după cum urmează: 
1. SIKO IMRE, primar al comunei Belin, județul Covasna - CONFLICT DE INTERESE ADMINISTRATIV 
A încheiat contracte de asistență juridică, atât în calitate de reprezentant al primăriei, cât și în calitate de 
persoană fizică, cu cabinet de avocat ”Stanciu Ion”, în valoare de 47.000 lei. 
Astfel, persoana evaluată a încălcat dispozițiile art. 70 din Legea nr. 161/2003, precum și ale art. 75, lit. b) din 
Legea nr. 393/2004 privind Statutul aleșilor locali. 
2. ȘTEFAN ILIE, viceprimar al comunei Ciorogîrla, judeţul Ilfov - INCOMPATIBILITATE 
În perioada 21 iunie 2012 – 09 septembrie 2015, a deținut simultan funcția de viceprimar și calitatea de membru 
în Consiliul de Administrație al Liceului Tehnologic Nicolae Pamfil, iar în perioada 01 august 2015 – 01 mai 2016, 
simultan cu exercitarea funcției de viceprimar, a fost angajat în cadrul SC Nafets Ailui SRL, cu contract individual 
de muncă, încălcând astfel dispozițiile art. 87, alin. (1), lit. c) și d) din Legea nr. 161/2003. 
3. VÎRLAN EDUARD, actual consilier local, fost viceprimar al municipiului Râmnicu Vâlcea, județul Vâlcea - 
CONFLICT DE INTERESE ADMINISTRATIV 
A votat în mod favorabil pentru adoptarea Hotărârii Consiliului Local privind constituirea comisiilor de evaluare în 
vederea efectuării propunerilor pentru funcția de membru în consiliile de administrație la societățile comerciale la 
care municipiul Râmnicu Vâlcea este acționar unic, majoritar sau la care deține controlul, fiind desemnat membru 
în comisiile de evaluare/selecție a membrilor Consiliilor de Administrație ale S.C. Eta S.A. și S.C. Piețe Prest S.A. 
În baza acestei hotărâri, persoana evaluată a încheiat, în calitate de executant, cu cele două societăți comerciale, 
în calitate de beneficiari, un contract civil (colaborare) și un contract de prestări servicii – convenție civilă, pentru 
activitatea prestată în baza celor două contracte primind o remunerație brută în sumă de 2.694 lei. 
Astfel, persoana evaluată a încălcat dispozițiile art. 70, art. 71 și art. 77 din Legea nr. 161/2003, art. 46, alin. (1) 
din Legea nr. 215/2001 privind administrația publică locală și ale art. 75 și art. 77 din Legea nr. 393/2004 privind 
Statutul aleşilor locali. 
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4. CROITORU GHIORGHI, fost consilier local în cadrul Consiliului Local al orașului Panciu, județul Vrancea  - 
INCOMPATIBILITATE 
În perioada exercitării mandatelor de consilier local 2008 – 2012 și 2012 - 2016, societatea comercială în cadrul 
căreia soția sa, Croitoru Viorica, deține calitatea de asociat unic și funcția de administrator (S.C. Geovi Construct 
S.R.L.) a încheiat contracte de lucrări cu Primăria Orașului Panciu, județul Vrancea, în valoare totală de 
4.059.585,27 lei, încălcând astfel dispozițiile art. 90 din Legea nr. 161/2003. 
Persoanele evaluate au fost informate despre declanșarea procedurii de evaluare, elementele identificate, 
precum și drepturile de care beneficiază - de a fi asistate sau reprezentate de un avocat și de a prezenta date sau 
informații pe care le consideră necesare, personal ori prin transmiterea unui punct de vedere scris. Persoanele 
evaluate au depus la dosarul de evaluare un punct de vedere, în exercitarea dreptului la apărare. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Moneda națională se depreciază în raport cu euro; BNR anunță un curs record de 4,6551 lei/euro 
Moneda națională a atins marți cea mai slabă cotație în raport cu euro, cursul anunțat de Banca Națională a 
României (BNR) fiind de 4,6551 lei pentru un euro, în creștere cu 0,82 bani (0,18%) în comparație cu valoarea din 
ședința precedentă, de 4,6469 lei pentru un euro. 
Cotația record anterioară a fost înregistrată pe data de 13 noiembrie 2017, când BNR a anunțat un curs de schimb 
de 4,6495 de lei pentru un euro. 
De asemenea, moneda națională s-a depreciat în fața dolarului american, cursul fiind stabilit de BNR la 3,9650 lei, 
mai mare cu 2,36 de bani (0,60%), în comparație cu ședința precedentă, când un dolar american valora 3,9414 de 
lei. 
Francul elvețian a fost cotat la 3,9960 de lei, în creștere cu 1,27 bani (0,32%), comparativ cu valoarea de 3,9833 
lei, stabilit în ședința precedentă. 
Gramul de aur s-a ieftinit, marți, cu 40,04 de bani (-0,24%), până la 163,2575 lei, de la 163,6579 lei, cât se stabilise 
luni. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Numărul de Insolvențe a crescut cu 7,6% în 2017, față de aceeași perioadă a anului trecut 
INTRO: 'Numărul insolvențelor din primele trei trimestre ale anului 2017 a crescut cu 7,6%, față de aceeași 
perioadă a anului trecut, conform unui studiu realizat de echipa BunuriExecutate.ro. Rezultatele sunt extrase din 
rapoartele statistice publicate de Oficiului Național al Registrului Comerțului (ONRC) și de Uniunea Națională a 
Practicienilor în Insolvență din România.' 
chipa BunuriExecutate.ro a realizat o analiză a situației Insolvenței din primele trei trimestre ale anului 2017, în 
comparație cu aceeași perioadă din 2016. Astfel, conform rapoartelor statistice publicate pe site-ul Oficiului 
Național al Registrului Comerțului (ONRC), în perioada ianuarie — septembrie 2017 au fost înregistrate 6.441 de 
Insolvențe ale entităților juridice active la nivel național, cu 7,58% mai multe decât în aceeași perioadă a anului 
2016, când 5.957 de entități juridice au intrat în Insolvență. 
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Cele mai multe Insolvențe au fost înregistrate în București: 1.393, în creștere cu 15,60% față de aceeași perioadă 
din 2016, Iași: 385, Bihor: 351 și Constanța: 277. Cel mai mic număr de Insolvențe înregistrate în această perioadă 
a fost în 
județele 
Călărași: 43, 
Mehedinți: 
38 și Sălaj: 
29.  
 
În aceeași 
perioadă 
(ianuarie-
septembrie 
2017) 
numărul de 
entități 
juridice 
Înmatriculate 
la nivel 
național a crescut la 112.180, cu 32.23% față de aceeași perioadă din 2016, când au fost înregistrate 84.836 de 
Înmatriculări. 
Această analiză statistică vine în continuarea unei analize mult mai complexe, realizată de Echipa 
BunuriExecutate.ro, care reunește date din perioada 2010-2017 și care pot fi consultate aici. În acest studiu s-a 
analizat, prin comparație, numărul total al Înmatriculărilor versus numărul total al Insolvențelor înregistrate în 
intervalul ianuarie 2010 — iunie 2016. 
În această perioadă, numărul Înmatriculărilor a scăzut fluctuant, ajungând ca în anul 2016 să se situeze sub 
numărul înregistrat în anul 2010.  

 
În ceea ce 
privește 
numărul 
total de 
Insolvențe, s-
a înregistrat 
o creștere 
până în anul 
2014 
inclusiv. Din 
anul 2015, 
situația s-a 
modificat, iar 
Insolvențele 
au scăzut 
considerabil, 
moment în 
care 
economia a 
cunoscut o 
perioadă 
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inițială de revenire. 
'Numărul mare de Insolvențe a determinat și creșterea numărului de bunuri aflate în lichidare patrimonială, care 
puteau fi cumpărate la prețuri sub cele ale pieței. Acest lucru a reprezentat pentru unii investitori (persoane fizice 
și juridice) care dețineau capital, oportunități de investiții și totodată șansa de a marca un profit mediu pe termen 
scurt. Prețurile bunurilor lichidate sunt încă sub prețul pieței, iar creditorii vor să vândă cât mai repede pentru a 
aduna capital în vederea propriei finanțări', a declarat Nicu Bucur, managerul S.C. Bunuri Executate S.R.L. 
Persoanele interesate de investiții rentabile trebuie să fie la curent cu noutățile pe care le punem constant la 
dispoziția lor. Invităm pe toți cei interesați de oportunități de investiții să se aboneze la ziarul nostru, pentru a fi 
mereu informați. 
De asemenea, executorii, lichidatorii și instituțiile bancare și nebancare care au calitatea de creditori, nu trebuie 
să rateze șansa unei promovări optime, ci să profite de avantajele comunității pe care am creat-o și pe care o 
dezvoltăm în permanență. 
Echipa Bunuri Executate își propune să strângă într-un singur loc toate bunurile mobile și imobile din Romania 
aflate în diferite stadii de executare silită și lichidare patrimonială. Site-ul vine pe de o parte în ajutorul tuturor 
persoanelor fizice și juridice care vor sa investească și să achiziționeze aceste tipuri de bunuri, deoarece pot fi 
cumpărate la prețuri mai mici decât prețurile pieței, iar pe de altă parte, în ajutorul instituțiilor financiar bancare 
și nebancare care vor sa valorifice cat mai repede aceste tipuri de bunuri. Echipa BunuriExecutate.ro acordă 
potențialilor cumpărători consultanță de specialitate, prin consilieri cu experiență în domeniu precum și 
reprezentare juridică prin avocați specializați, în tot procesul de achiziție și până la finalizarea tranzacției. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Atenție șoferi! Vor fi noi reguli pentru ITP. Cum vor fi verificate de acum mașinile 
Camera Deputaţilor a votat proiectul de Lege care prevede Inspecţie Tehnică Periodică anuală pentru maşinile de 
peste 12 ani. 
Maşinile cu o vechime mai mare de 12 ani trebuie să facă ITP-ul anual. Indiferent de vechimea maşinii, inspecţia 
va putea fi trecută chiar şi în cazul unor deficienţe minore. În plus, maşinile noi trebuie să facă primul ITP după 3 
ani, informează automarket.ro. 
Proiectul de lege care prevede modificări majore la regulamentul pentru efectuarea şi trecerea Inspecţiei Tehnice 
Periodice (ITP) a fost adoptat marţi de Camera Deputaţilor, după ce în luna septembrie a fost votat şi de Senat. 
Una dintre cele mai importante noutăţi se aplică tuturor maşinilor şi prevede împărţirea deficienţelor unei maşini 
în 3 categorii: minore, majore şi periculoase. Indiferent de vechime, o maşină va putea trece ITP-ul chiar şi în cazul 
existenţei unor deficienţe minore. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Primăria Copiilor și înființarea Serviciului EURO 2020, pe ordinea de zi a ședinței CGMB 
Înființarea Direcției Guvernanță Corporativă și a Serviciului EURO 2020, acordarea titlului de cetățean de onoare 
al Capitalei pentru Helmuth Duckadam, precum și implementarea proiectului "Primăria Copiilor" urmează să fie 
dezbătute, miercuri, de consilierii municipali. 
Pe ordinea de zi a ședinței Consiliului General al Capitalei se afă un protocol de colaborare între Municipiul 
București și Institutul Național de Cercetare Dezvoltare în Silvicultură "Marin Drăcea" în vederea demarării 
proiectului Centura Verde a orașului. Protocolul va fi valabil pe o durată de doi ani. Municipalitatea urmează să 
pună la dispoziția specialiștilor institutului documentația strategică privind delimitarea teritorială — amenajarea 
zonală. Institutul se angajează să asigure echipa de specialiști, precum și elaborarea studiilor/documentațiilor 
necesare în vederea demarării proiectului. 
Titlul de cetățean de onoare al Capitalei urmează să îi fie acordat lui Helmuth Duckadam, în semn de recunoaștere 
pentru promovarea și susținerea sportului românesc. De asemenea, pe ordinea de zi figurează alte trei propuneri 
care prevăd conferirea titlului de cetățean de onoare al Municipiului București lui Dorin Petruț — colonel în 
retragere, Daniel Porumb — plutonier major în retragere și Eugen Valentin Pătru — caporal. 
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Conform unei alte propuneri, bucureștenii vor putea achita în rate lunare, timp de zece ani, cu posibilitatea de 
cinci ani de grație, sumele avansate de municipalitate pentru a asigura contribuția proprietarilor în cadrul 
măsurilor de reabilitare a fațadei clădirilor. 
Consilierii municipali se vor pronunța și asupra implementării proiectului "Primăria Copiilor", destinat elevilor de 
gimnaziu, cu scopul de a promova implicarea civică și conștientizarea drepturilor și obligațiilor cetățenești. 
"Proiectul 'Primăria Copiilor' va fi un sistem integrat de antrenare și reprezentare a elevilor claselor V-VIII din 
învățământul gimnazial bucureștean, ce va avea în componență consilii locale organizate la nivel de clase și de 
școli și consiliu municipal la nivel de Capitală, structuri formate din reprezentanți aleși democratic la nivel de 
clase, școli și municipiu, primar al Capitalei și șase viceprimari de Capitală. 'Primăria Copiilor' este un proiect care 
se derulează cu implicarea cadrelor didactice din școli", indică expunerea de motive. 
Denumirea de Piața Radu Anton Câmpeanu va fi atribuită spațiului public situat la intersecția dintre Calea Griviței 
și Calea Victoriei, conform unui proiect de hotărâre. 
Consilierii urmează să dezbată și normele pentru avizarea, coordonarea și execuția lucrărilor de infrastructură din 
Capitală, aprobând totodată componența comisiei de coordonare a proiectării acestora. 
Ei vor decide și în ceea ce privește înființarea Direcției Guvernanță Corporativă și a Serviciului EURO 2020, în 
subordinea directă a primarului general al Capitalei, ca structuri distincte în cadrul aparatului de specialitate al 
edilului general. Direcția Guvernanță Corporativă va avea 32 de posturi, funcții publice, iar Serviciul EURO 2020 va 
avea opt posturi de natură contractuală. 
Totodată, se va suplimenta cu zece numărul de posturi al Direcției Management Proiecte și Finanțări Externe — 
Biroul Management Proiecte cu Finanțare Internațională. Pe de altă parte, numărul total de posturi al 
Administrației Lacuri, Parcuri și Agrement București se va reduce de la 622 la 571. 
Obiectivul specific al Direcției de Guvernanță Corporativă va fi asigurarea unui management stabil, uniform și 
profesional la societățile constituite în subordinea CGMB la care sunt aplicabile prevederile OUG 109/2011, 
sprijinind autoritatea publică tutelară în îndeplinirea obiectivelor de către societățile comerciale și regiile 
autonome aflate în subordinea sa. 
Serviciul EURO 2020 va implementa toate măsurile și rigorile cerute de UEFA, asigurând respectarea garanțiilor 
funcționale și administrative luate în acest sens, în vederea desfășurării turneului final al Campionatului European 
de Fotbal în 2020. 
De asemenea, consilierii municipali urmează să aprobe o nouă normă internă privind modalitatea de atribuire a 
contractelor între și către entitățile juridice la care Municipiul București este acționar majoritar, abrogând-o pe 
cea adoptată în luna septembrie. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Armament NATO, produs în România. Noi negocieri cu nemții, anunțate de edil 
Primarul Nelu Popa a declarant că săptămâna aceasta îl aşteaptă la Reşiţa pe managerul Rheinmetall pentru 
România, Martin Rill. Germanii ar vrea să fabrice aici turela transportorului blindat 8×8, din cadrul proiectului 
AGILIS. 
„La Reşiţa vine Rheinmetall, care este cel mai mare producător de armament din Europa, furnizează 60% din 
armament. Are o cifră de afaceri de 7 miliarde de euro. M-am întâlnit cu Martin Rill, care este reprezentantul lor 
în România, la un seminar la Timişoara, acum o lună. Vom merge cu ei la IMR (Arsenal) şi în Parcul Industrial. Ei 
fac un transportor blindat la Moreni, un TAB, cum îi spuneam noi pe vremuri, sunt pe ultima sută de metri cu 
semnarea documentelor, iar planul lor este să facă la Reşiţa turela acestui transportor, cu echipamentul de 
tragere de pe el“, a anunţat primarul Nelu Popa, scrie  expressdebanat.ro  
Primarul Reşiţei se arată foarte încrezător în atragerea investitorilor germani. „Din fericire, Martin Rill este un 
cetăţean german de origine română, este plecat din zona saşilor, din zona Sibiului, acum 30 şi ceva de ani. Omul 
cunoaşte Reşiţa foarte bine, a fost aici în tinereţe şi am avut un contact foarte bun cu el la Timişoara, apoi am avut 
o corespondenţă pe email. Ne-am consultat cu ei pe tema tehnologiei. Strungurile, frezele, rabotezele de la IMR 
nu mai au relevanţă astăzi. Important e că sunt halele, avem gaz, curent, apă, canal, deci este o infrastructură 
bine pusă la punct, pe care se pot aduce maşini cu comandă numerică şi astfel se poate lucra cu tehnologiile noi, 
de astăzi. Important e că Reşiţa are o tradiţie pe zona industrială. Noi am făcut şi şcoala aceasta profesională, 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://expressdebanat.ro/armament-nato-produs-la-resita-primarul-nelu-popa-imi-pun-mari-sperante-in-rheinmetall/


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Şcoala Duală, unde se poate face inclusiv calificare profesională în comandă numerică computerizată. Deci eu îmi 
pun mari speranţe în acest demers cu Rheinmetall“, a declarat Nelu Popa. 
 (Sursa: Realitatea) 
 

 ULTIMA ORĂ - Proiectul de lege privind Casa Regală, aviz FAVORABIL de la Consiliul Legislativ 
Consiliul Legislativ a emis astăzi, 21 noiembrie, un aviz favorabil  propunerea legislativă pentru reglementarea 
statutului juridic al Casei Regale a României. Potrivit deciziei publicate pe site-ul instituţiei, Consiliul legislativ a 
avut însă şi observaţii şi propuneri cu privire la propunerea legislativă. 
Proiectul legislativ a fost inițiat de Liviu Dragnea și Călin Popescu-Tăriceanu și prevede acordarea unui statut 
juridic Casei Regale și statutul de utilitate publică. Astfel Casa Regală ar avea un conducător care ar fi asimilat 
onorific șefului de stat și are privilegiile de care se bucură un șef de stat. 
De asemenea, Casa Regală urmează să aibă un buget de stat anual aprobat de Guvern, un buget care variază în 
funcție de proiectele pe care Casa Regală le dezvoltă pentru a promova România. 
Palatul Elisabeta ar rămâne în folosința Casei Regale pentru următorii 49 de ani. 
Guvernul ar plăti și pentru staff-ul Casei Regale, a declarat Călin Popescu Tăriceanu, aproximativ 20 de angajați 
permanenți. 
Proiectul se află în dezbaterea Senatului. Opoziția spune că acest proiect ar face Casa Regală dependentă de 
Guvern și deci subordonată acestuia și vrea să depună amendamente, însă, pentru că puterea dorește să 
promoveze acest proiect, el ar putea deveni lege chiar de la sfârșitul anului. 
 (Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, s-a întâlnit cu cu vicepreşedintele Comisiei 
Europene 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, s-a întâlnit, marți, 21 noiembrie, la Bruxelles, cu 
vicepreşedintele Comisiei Europene, comisar european pentru Uniunea Energiei, Maroš Šefčovič și comisarul 
european pentru piaţă internă, industrie, antreprenoriat şi IMM-uri, Elżbieta Bieńkowska. 
Discuțiile, la care a participat și ministrul Cercetării și Inovării, Lucian Georgescu, au vizat dosarele de actualitate la 
nivelul Uniunii Europene, în domeniile gestionate de cei doi oficiali europeni, acestea fiind analizate și din 
perspectiva primului mandat al României la Președinția Consiliului Uniunii Europene. 
Potrivit unui comunicat remis ȘTIRIPESURSE.RO, ministrul delegat a subliniat, în context, interesul României de a 
contribui activ la implementarea obiectivelor strategiei europene privind Uniunea Energiei, precum şi importanţa 
consolidării pieței unice europene cu scopul de a maximiza beneficiile atât pentru consumatori, cât şi pentru 
companii. 
„Discuţiile deschise şi constructive purtate cu oficialii Comisiei Europene pot contribui cu succes la stabilirea şi 
implementarea priorităților Președinției României la Consiliul Uniunii Europene. Vom avea oportunitatea de a ne 
reafirma susținerea pentru valorile comune şi de a contribui în mod direct la procesul de consolidare a acestora, 
generând procese de reflecție suplimentară asupra unor domenii-cheie aflate pe agenda europeană“, a declarat 
Victor Negrescu. 
Elemente de context 
România va asuma, pentru șase luni, începând cu 1 ianuarie 2019, Președinția Consiliului Uniunii Europene – una 
din cele șapte instituții ale Uniunii. Țara noastră face parte din trio-ul de Președinții, care mai include Finlanda și 
Croația. Trio-ul stabilește obiective pe termen lung și pregătește o agendă comună, determinând subiectele și 
aspectele majore care vor fi abordate de Consiliu pe o perioadă de 18 luni. Pe baza acestui program, fiecare dintre 
cele trei țări își pregătește propriul său program, mai detaliat, pentru şase luni. 
Președinția rotativă prezidează la Bruxelles reuniunile Consiliului Uniunii Europene (cu excepția Consiliului Afaceri 
Externe), reuniunile COREPER (întâlnirile reprezentanților permanenți ai țărilor membre la Bruxelles) și 
aproximativ 200 grupuri de lucru. De asemenea, Președinția conduce negocierile a sute de dosare legislative, 
organizează întâlniri cu Parlamentul European și alte reuniuni formale la toate nivelele. 
Președinția României la Consiliul Uniunii Europene se va derula într-un context european și internațional complex, 
mandatul acesteia urmând a fi calibrat în funcție de evoluția unor dosare cu miză majoră la nivel european. În 
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acest moment cele mai vizibile dintre acestea, dincolo de dosarele legislative ordinare, apar a fi, în principal, 
Brexit și cadrul financiar multianual post-2020. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Președintele Iohannis participă la Ploiești la o dezbatere privind orașele la 100 de ani de la Marea Unire 
Președintele Klaus Iohannis va participa miercuri, la Ploiești, la dezbaterea "Orașele României la 100 de ani de la 
Marea Unire", a anunțat purtătorul de cuvânt al șefului statului, Mădălina Dobrovolschi. 
"Dezbaterea are loc în contextul în care ne apropiem de intrarea în anul Centenarului Marii Uniri. Este un prilej 
important în care se poate trage linie, se poate face o analiză în legătură cu locul în care se află România în acest 
moment, în ce stadiu de dezvoltare sunt comunitățile României, dar este și un prilej important pentru aleși să-și 
informeze cetățenii în legătură cu perspectivele pe care le au în vedere privind dezvoltarea zonelor rurale și 
urbane în România în perioada următoare", a informat Dobrovolschi, la Palatul Cotroceni. 
Dezbaterea, la care vor participa aleși locali, reprezentanți ai mediului academic și de afaceri și ploieșteni, este 
organizată de Primăria locală și Universitatea de Petrol și Gaze. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Agriculturii participă la inaugurarea "Raftului Românesc", inițiativă lansată pentru creșterea prezenței cărnii de 
porc autohtone în magazine 
Ministrul Agriculturii, Petre Daea, participă miercuri la inaugurarea "Raftului Românesc", inițiativă lansată pentru 
creșterea prezenței cărnii de porc autohtone în magazine și spijinirea micilor fermieri. 
În condițiile în care, în România, 50% din carnea de porc din magazinele moderne și tradiționale provine din alte 
țări, Kaufland România s-a decis să schimbe această statistică, potrivit organizatorilor. 
Producătorii români de carne de porc susțin că România a ajuns în ultimii 15 ani importator net de carne de porc, 
cu aproximativ 50% din consum, ceea ce înseamnă că fiecare al doilea grătar pe care îl consumăm este adus din 
afară. 
Aceștia consideră că numai dacă va exista un sprijin real pentru sector din partea autorităților se va reduce acest 
trend al importurilor de carne de porc care s-au cifrat anul trecut la aproape 200.000 de tone. 
În cadrul Târgului Indagra 2017 a fost lansată inițiativa națională ''Porc Crescut Românește'' dezvoltată de fermieri 
pentru consumatori, care și-a propus să redea cărnii de porc crescut în România supremația la masa românilor. 
În România, consumul anual de carne de porc este mai mic cu 30% față de media europeană în România, acesta 
fiind în medie de 30-32 kg/locuitor. 
Potrivit balanței cu produse agroalimentare, în 2016, carnea de porc se afla în topul importurilor, cu o cantitate 
de 197.000 de tone, în valoare de 343,6 milioane de euro, creșterea valorică fiind cu 16,2% (+47,9 milioane de 
euro) mai mare față de anul 2015. 
În primele opt luni din acest an, carnea de porc a deținut cea mai mare pondere în total importuri agroalimentare, 
avansând cu 15,1% în termeni cantitativi și cu 42,8% din punct de vedere valoric. Astfel, au fost importate 139.300 
de tone de carne de porc, în valoare de 287,7 milioane de euro. 
La conferința de presă organizată miercuri de către retailerul Kaufland România împreună cu Cooperativă Agricolă 
"Țara Mea", Comisia pentru Agricultură din Camera Deputaților și ministerul de resort vor mai participa Marco 
Hößl — director general Kaufland România, Valer Hancas — manager Corporate Affairs și Comunicare Kaufland 
România, Alexandru Stănescu — președintele Comisiei pentru Agricultură din Camera Deputaților și Florin 
Burculescu — președintele Cooperativei Agricole "Țara Mea". 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
 

 Chișinăul nu renunță la includerea pe agenda ONU a problemei retragerii trupelor străine de pe teritoriul Republicii 
Moldova 
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Republica Moldova își menține inițiativa includerii pe agenda ONU a problemei privind retragerea trupelor străine 
de pe teritoriul său, a confirmat marți Ministerul de Externe de la Chișinău, după ce unele mass-media locale au 
informat că Republica Moldova și-ar fi retras această solicitare, relatează portalul Moldova.org. 
Autoritățile moldovene au pledat în mod consecvent pentru retragerea trupelor ruse de pe teritoriul Republicii 
Moldova, așa cum este stipulat în Acordul privind principiile reglementării pașnice a conflictului armat din 
regiunea transnistreană a Republicii Moldova din 21 iulie 1992 și în documentele relevante ale OSCE, în special în 
Declarația summitului OSCE de la Istanbul din noiembrie 1999, indică MAE moldovean. 
La sfârșitul lunii august, Republica Moldova a solicitat Națiunilor Unite să includă chestiunea retragerii complete a 
militarilor ruși din Transnistria pe ordinea de zi a sesiunii Adunării Generale a ONU din septembrie. Ulterior, 
discutarea acestui subiect a fost amânată pentru luna octombrie. 
Prezent la lucrările Adunării Generale, premierul moldovean Pavel Filip a lansat un apel către comunitatea 
internațională să susțină includerea pe agenda sesiunii din toamnă a acestui for a unui punct suplimentar privind 
retragerea formațiunilor militare străine de pe teritoriul Republicii Moldova. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 UPDATE Zimbabwe: Președintele Robert Mugabe și-a dat demisia 
Președintele statului Zimbabwe, Robert Mugabe, și-a dat marți demisia, formalizată într-o scrisoare transmisă 
parlamentului de la Harare, informează agențiile internaționale de presă. 
'Eu, Robert Mugabe (...) transmit formal demisia din funcția de președinte al Republicii Zimbabwe, cu efect 
imediat', a citit din documentul primit președintele Adunării Naționale, Jacob Mudenda, în aplauzele 
parlamentarilor care dezbăteau cererea de impeachment pentru Mugabe. 
'Am luat în mod voluntar decizia de a demisiona (...) Această decizie a fost motivată de dorința mea de a asigura 
un transfer fără probleme al puterii, pașnic și fără violență', explică în demisie Mugabe, în vârstă de 93 de ani. 
Erou al independenței statului Zimbabwe, el a instituit ulterior o dictatură personală, reușind să rămână 
președinte timp de 37 de ani. Nici grava criză economică prin care țara sa trece de mulți ani nu l-a înlăturat de la 
putere, iar anunțul demisiei sale a fost primit marți cu o explozie de bucurie pe străzile capitalei Harare. 
După ce armata a preluat pe 15 noiembrie puterea de facto la Harare, Mugabe a fost pentru un timp reținut la 
domiciliu, iar duminică el și soția sa, Grace, au fost excluși din partidul Zanu-PF, primind din partea acestei 
formațiuni și un ultimatum să demisioneze până luni din funcția de președinte, cu avertismentul că în caz contrar 
va fi pus sub acuzare. 
Funcția de președinte al Zanu-PF a fost preluată duminică de fostul vicepreședinte Emmerson Mnangagwa (75 de 
ani), care fusese destituit anterior în cursul lunii noiembrie și a fugit din țară, după un conflict cu Grace Mugabe, 
măsură care a determinat acțiunea armatei de preluare a puterii. 
În discursul prin care a anunțat demisia lui Mugabe, președintele parlamentului a promis că va fi instalat rapid un 
președinte interimar. 
(Sursa: Agerpres) 
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